

中国统计学会 国家统计局统计科学研究所 主办

国家社科基金资助期刊

# 统计研究

STATISTICAL RESEARCH

*a Journal  
of the National Statistical Society  
of China and Research Institute  
of Statistical Sciences*

ISSN 1002-4565



9 771002 456003

国内邮发代号：82-14  
万方数据



2013.4 第30卷  
总第258期

# 统计研究

STATISTICAL RESEARCH

第 30 卷第 4 期

(总第 258 期)

2013 年 4 月 15 日出版

## 目 录

SNA 关于社会保险核算的处理及中国有关核算的改革研究 .....	
.....	“SNA 的修订与中国国民经济核算体系改革”课题组(3)
服务外包产业统计标准研究 .....	杨 梅 江 维(9)
我国行业分类与国际标准行业分类的比较研究 .....	王 卓(15)
中国功能性分配格局的国际比较研究 .....	李清华(21)
中国货币政策产业非均衡效应实证研究 .....	吕光明(30)
最低工资标准提升的溢出效应 .....	贾 朋 张世伟(37)
改进的货币需求法与未观测经济规模估测 .....	闫海波等(42)
线上商品评论反“L”型分布的偏差与纠正 .....	李雨洁等(46)
运用柯布一道格拉斯生产函数模型分析研发活动的成效 .....	宋吟秋 吕 萍(52)
公立医院社会责任现状实证研究	
——兼论“看病难、看病贵”的医院因素 .....	李 磊 任荣明(57)
技术进步对中国能源利用效率影响机制研究 .....	赵 楠等(63)
FDI 对我国各地区经济增长的非线性效应分析 .....	费 宇 王 江(70)
碳排放的结构影响与效应分解 .....	孟彦菊等(76)
偏向性技术进步的测算与分析 .....	雷钦礼(83)
随机效应半参数 logit 模型的惩罚似然估计研究 .....	孙 燕(92)
复杂环境下空间滞后模型的稳健 LM 检验 .....	钱争鸣 刘立虎(99)
单位根过程联合检验的 Bootstrap 研究 .....	陶长琪 江海峰(106)

# STATISTICAL RESEARCH

Vol. 30 , No. 4 ( Series No. 258 )

---

## CONTENT

### Research on Social Insurance Accounting in SNA and Related Reform in China

..... Research Group on “Revision of SNA and Reform of Chinese System of National Accounts” ( 3 )

Study on Statistical Standards for Service Outsourcing ..... Yang Mei & Jiang Wei( 9 )

Comparative Analysis of Chinese Industrial Classification and International Standard Industrial Classification

..... Wang Zhuo( 15 )

International Comparison on China’s Functional Distribution ..... Li Qinghua( 21 )

Positive Research on Unbalanced Effects of Monetary Policy on Chinese Industries ..... Lv Guangming( 30 )

Spillover Effects of Minimum Wages Increase ..... Jia Peng & Zhang Shiwei( 37 )

Modified Money Demand Method and the Scale of Non-observed Economy Estimate ..... Yan Haibo et al. ( 42 )

The Deviation and Correction of Reversed “L”-type Distribution of Online Products’ Review

..... Li Yujie et al. ( 46 )

### Research of Effectiveness of R&D Activities Based on Cobb-Douglas Production Function Model

..... Song Yinqui & Lv Ping( 52 )

Empirical Research of Social Responsibility Situation of Public Hospitals ..... Li Bin & Ren Rongming( 57 )

Analysis of Effect Mechanism of Technical Progress on Energy Efficiency ..... Zhao Nan et al. ( 63 )

The Non-linear Effects of FDI on Regional Economic Growth in China ..... Fei Yu & Wang Jiang( 70 )

Structure Influence and Effect Decomposition of Carbon Emissions ..... Meng Yanju et al. ( 76 )

The Measure and Analysis of Biased Technical Progress ..... Lei Qinli( 83 )

Penalized Likelihood Estimation for Semi-parametric Logit Model with Random Effects ..... Sun Yan( 92 )

The Robust LM Test of Spatial Lag Model with Non-normal Distribution and Spatial Layout

..... Qian Zhengming & Liu Lihu( 99 )

Bootstrapping Research on Joint Test for Unit Root Processes ..... Tao Changqi & Jiang Haifeng( 106 )